To není můj problém.
To je jedno.

1) Kolik je hodin?

· 01:30: je jedna hodina a třicet minut
· 02:00: jsou dvě hodiny 
· 02:15: jsou dvě hodiny a patnáct minut
· 03:15: jsou tři hodiny a patnáct minut
· 03:30: jsou tři hodiny a třicet minut
· 04:00: jsou čtyři hodiny
· 06:00: je šest hodin
· 07:45: je sedm hodin a čtyřicet pět minut
· 11:30: je jedenáct hodin a třicet minut
· 14:00: jsou dvě hodiny
· 14:15: jsou dvě hodiny a patnáct minut
· 15:45: jsou tři hodiny a čtyřicet pět minut
· 16:30
· 17:00
· 21:00

2) Co rád/a děláš? (2 actions)
· Ráda sportuju večer | a hraju tenis
· Ráda studuju každý den celý den a to je všechno
· Rád piju kávu ráno a facebookuju
· Rád snídám a rád relaxuju večer v devět (9) hodin
· Ráda spím a ráda relaxuju a ráda čtu ráno
· Ráda cestuju a dívám se na film večer v osm hodin
· Rád studuju každý den celý den a rád sportuju
· Rád spím a rád sportuju večer
· Ráda nakupuju odpoledne a rád odpočívám
· Ráda relaxuju ráno a skypeuju
· Rád cestuju a telefonuju večer
· Ráda relaxuju a ráda facebookuju večer

KDY?
Q1: Co rád piješ?
Q2: Piješ rád kávu?
A: Rád piju kávu.
Q2: Kdy piješ rád kávu?
A: Rád piju kávu večer.

KDE? – where (position / location)

Nominativ function: subject function
· Martin: Martin je inteligentní. Martin je tady. Martin je učitel.
· Praha: Praha je velká. Praha je tam. Praha je město.
· Brno: Brno je malé. Brno je tady. Brno je vesnice (village)

KDE? >  lokative function
Studuju v Brně. : I study in Brno. Correct 100%
Studuju v Brno. Incorrect, comprehensible.
Studuju Brno. I study Brno.
Studuju Brně. = nonsense

Banka: v bance.
Hospoda: v hospodě.
Itálie: v Itálii.
Restaurace: v restauraci.
Nemocnice: v nemocnici.

Studuju v Brně.
Studuju v nemocnici.
Obědvám v restauraci.
Piju pivo v hospodě.
Piju kávu v kavárně. < kavárna
Čekárna
Odpočívárna
Lékárna 
Studovna 

Ve Vietnamu.

1. Vídeň je v Rakousku (Rakousko)      : O > U
2. Řím je v Itálii (Itálie)			[ItáliJI
3. Berlín je v Německu (Německo) 
4. Moskva je v Rusku (Rusko)				v Rusku: [vrusku]
5. Paříž je ve Francie (Francie)
6. Londýn je v Anglii (Anglie)
7. Washington je v Americe (Amerika)
8. Stockholm je ve Švédsku (Švédsko)
9. Helsinki jsou ve Finsku (Finsko)
10. Oslo je v Norsku (Norsko)
11. Barcelona je ve Španělsku (Španělsko)
12. Sarajevo je v Bosně (Bosna)
13. Athény jsou v Řecku (Řecko)
14. Istanbul je v Turecku (Turecko)
15. Peking je v Číně (Čína)
16. Tokio je v Japonsku (Japonsko)
17. Sydney je v Austrálii (Austrálie)
18. Mexico city je v Mexiku (Mexiko)
19. Rio de Janeiro je v Brazílii (Brazílie)
20. Hanoj je ve Vietnamu (Vietnam)
21. Dillí je v Indii (Indie)
22. Káhira je v Egyptu (Egypt)
23. Damašek je v Sýrii (Sýrie)
24. Rijád je Saudské Arábii (Saudská Arábie)




BOHUNICE
v Adamově
Mnichov

G: gynekologie, geometrie


Cvičení 3: Think of verbs that might be performed in following places
restaurace (restaurant): snídám, večeřím, obědvám, jím, piju kávu, piju pivo, piju…. To je jedno.
škola (school): studuju medicínu, pracuju hodně (work a lot/hard), čtu, spím; piju pivo, vodku
bar (bar): piju, studuju, relaxuju, večeřím, křičím (yell), kouřím (smoke), tancuju, flirtuju, platím (paying)
hospoda (pub): sedím, piju, mluvím (I speak), relaxuju, studuju pivo, studuju lidi (people).
obchod (shop): nakupuju
hotel: spím, sprchuju se, myju se, plavu, dívám se na film/internet
práce (work): pracuju, spím, čtu, internetujum, studuju, tancuju, učím (teaching)
centrum (centre): Česká – náměstí Svobody – hlavní nádraží; studuju, nakupuju, pracuju, spím, žiju (I live) / bydlím (I live/stay), jím

platím (paying): dohromady (together) × zvlášť (separately)

KDE?
DOMA – at home
Jsem doma. Studuju doma. Pracuju doma.

Kde studuješ? – Studuju tady. Studuju v Brně. Studuju na Masarykově univerzitě. Na fakultě medicíny. V kampusu.
Kde spíš? – Spím v restauraci. Spím doma.
Kde bydlíš? –
· Bydlím (I live) na ulici Oblá.
· Bydlím na ulici Úpatní.
· Bydlím na náměstí svobody. V centru.
· Bydlím na ulici Výstavní. | To je blízko (close) Mendlova námětí. To je tam, kde je Mendlovo náměstí.
· Bydlím na ulici Mezírka. To je blízko České.
· Bydlím na ulici Rybářská. | To je blízko (close) Mendlova námětí.
· Bydlím na ulici Křenová.
· Bydlím taky na ulici Křenová.
· Bydlím na ulici Vinařská. Na kolejích.
· Bydlím na ulici Masarykova.
· Bydlím na ulici Renneská.
· Bydlím taky na ulici Renneská.

Co děláte ve škole?
Ve škole studuju. (at school)
V tramvaji.
V trolejbusu.
V autobusu.
V hospodě. V kavárně.
Ve třídě (in the classroom).
V bance (in bank).
Na poště.
Na policii.
V kampusu.
Na Masarykově univerzitě.
Na fakultě medicíny.
Na záchodě. (toilet/bathroom) × v záchodě (in the toilet)

Bydlíte spolu? – Bydlíme spolu.
